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REEDEL libiseb madalrõhulohk 
itta , see loob hoovihma võimaluse, 
päeval pilvisus hõreneb. Öösel on 
0...5, päeval 6...13 kraadi.
 
LAUPÄEVAL on vahelduva pilvi-
susega, olulise sajuta ilm. Öösel on 
1...6, päeval 6...13 kraadi. 

PÜHAPÄEVAL on vahelduva pil-
visusega, olulise sajuta ilm. Öösel 
on 0...5, päeval 7...14 kraadi.

ESMASPÄEVAL on vahelduva 
pilvisusega olulise sajuta ilm. Öösel 
on 1...6, päeval 6...13 kraadi.

TÄNA LEHES

ILM

Hannes lavahirmu ei 
põe
lk 5

SÕNUMID

TÜRI VALLAS

16. aprillil kell 19 Türi kul-
tuurimaja väikeses saalis kont-
sert, esinevad kontratenor Ka 
Bo Chan ja kitarrist Tiit 
Peterson.
17. aprillil kell 11 Türi kul-
tuurimaja väikeses saalis loeng 
teemal “Unest põhjustatud 
südamehäired.”

Türil toimus veteranide 
jalgpalliturniir

lk 6

Talgulisi oodatakse häid 
ideid jagama

lk 3

Retlas hakatakse 
arutlema maahariduse 
üle

Järgmisel reedel, 11. aprillil kell 11 
toimub Retla koolis maahariduse-
teemaline ümarlaud, mille korral-
dajaks on kooli vilistlaskogu. “Te-
gemist on vägagi esindusliku ja 
ajakohase üritusega ning arvan, et 
see peaks pakkuma huvi kõikidele 
omavalitsustele ja haridusinimeste-
le,” märkis Jaanus Marrandi, ümar-
laua üks kokkukutsujaid. Päeva 
esimeses pooles kõneleb riigikogu 
kultuurikomisjoni esimees Peeter 
Kreitzberg koolivõrgu kujunemi-
sest uue põhikooli–  ja gümnaa-
siumi seaduse kohaselt, haridus- ja 
teadusministeeriumi asekantsleri 
Kalle Küttise ettekande teemaks on 
maakooli väljakutsed ja võimalu-
sed heaks hariduseks. Türi valla 
koolivõrgu kujundamisest räägib 
vallavolikogu hariduskomisjoni 
esimees Toomas Šadeiko. 

Ümarlauas osalejatel on eel-
kõige võimalus arutleda   maakoo-
li käekäigu üle uue, just riigikogus 
esimese lugemise lõpetanud põhi-
koolide ja gümnaasiumide seadu-
se valguses.  “ See on päris hea või-
malus haridusinimestel oma sõna 
sekka öelda eelnõu menetluse käi-
gus ja  otsestele otsustajatele. Te-
gelikkuses oleks ka võimalik eel-
nõus ühtteist asjalike ettepanekute 
korral muuta,” oli Marrandi arva-
musel. Osalejad saavad end eelne-
valt registreerida meili teel (jaanus.
marrandi@riigikogu.ee) või telefo-
nidel 51 43 233 (Jaanus Marrandi) 
ja 51 606 76 (Jaanus Roosileht).

Vallakodanikke ooda-
takse koristustalgutele
30. aprillil kell 12 toimub Türi Kesk-
linna kalmistul talgupäev. „Osaliselt 
võssa kasvanud ja räämas kalmistu 
on möödakäijatele inetu vaatepilt, 
linnarahva abiga tahame selle kor-
da teha,” selgitas vallavalitsuse hal-
jastusspetsialist Reelika Marrandi. 
„Juba on oma osalemisest teada 
andnud nais- ja meeskonnad Tü-
ri Aianduse ja Mesinduse Seltsist, 
Türi vallavalitsusest, Kevadpealinn 
Türi toimkonnast ja Kaitseliidu Jär-
va Malevast,” lisas Marrandi veel. 

Osalema on oodatud kõik hu-
vilised, tänuks töö eest pakutakse 
talgulistele kuuma suppi, pirukat ja 
morssi. Talgulistel palutakse kaasa 
võtta rehad, labidad, võimalusel ka 
aiakärud ja hekikäärid ning  soovi-
tavalt töökindad.  Ettevõtmise pa-
remaks korraldamiseks (toitlusta-
miseks) palutakse soovijatel end 
eelnevalt registreerida kuni 27. ap-
rillini telefonil 3848200 või kirjali-
kult vallavalitsus@tyri.ee.
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Säreveres arutleti Järvamaa kutse-
hariduse tuleviku üle
Järvamaa kutsehariduskes-
kuse Särevere õppekohas 
toimus konverents, ühtlasi 
tähistati sellega tähistati 
90. aasta möödumist kut-
sehariduse andmise algu-
sest Järvamaal. 

MERIT MÄNNI
rleht@tyri.ee

Konverentsi esimeses 
pooles said kohaletulnud 
põhjaliku ülevaate kutse-
hariduse ajaloost, päeva 
teises pooles toimus aga 
paneeldiskussioon, kus 
püüti leida lahendust kü-
simusele, milliseks kuju-
neb kutsehariduse tulevik 
Järvamaal ja Eestis üldse.  
Nii mõnigi kõneleja rõhu-
tas, et kuigi kutsehariduse 
olukord pole just kiita, ta-
sub tulevikku vaadata po-
sitiivselt. 

Üks diskussioonil osa-
lenutest – Lembit Nõl-
vak – tõi välja mõtlemisai-
net tekitanud seisukohad: 
kutseharidusel on tähtis 

roll, kuid suuremat koos-
tööd tuleb teha ka poten-
siaalsete tööandjatega. 
„Koolitajatel tuleks endale 
kõigepealt tõsiselt selgeks 
teha, milliseid oskusi tule-
vased tööandjad õpilastelt 
eelkõige ootavad,” oli Nõl-

vak arvamusel. Juttu tuli 
ka kutsehariduse mainest 
ja selle tekkimisest. 

Konverentsist lõplik-
ku kokkuvõtet tehes ar-
vas Järvamaa kutsehari-
duskeskuse direktor Rein 
Oselin, et ettevõtmine läks 

igati korda. „Päeva esime-
se pooles olid huvitavad 
ajaloolised ettekanded ja 
päeva teises pooles toodi 
välja mitmeid huvitavaid 
seisukohti, millele juhtida 
tähelepanu kutsehariduse 
edendamisel,” märkis ta.

Türil Wiedemanni tänaval valitseb juba mitmendat nädalat vaikus ja rahu. Liiklejad väldivad arusaadavatel põhjustel kuumaas-
tikku, aga ka  tee-ehitajad on kuhugi kadunud. Vallavalitsuse majandus- ja planeeringuosakonna juhataja Urmas Kupp ütles, 
et AS KPK Teedeehitus on oma töödega graafikus ja praegune paus on planeeritud. „Vee-, kanalisatsiooni- ja sadeveetorustik 
on paigaldatud, nüüd tuleb oodata, millal maa taheneb ning sulamised-vajumised ära lõpevad,” selgitas ta. „Pärast seda 
jätkatakse elektrikaabeldusega, asfaldi aluspinna täitmisega ja asfalteerimisega.” Projekti järgi peaks Wiedemanni tänava 
rekonstrueerimine koos ühendusteega Hariduse tänavale ja kultuurimaja parkla rajamisega maksma 15 miljonit krooni ja 
valmima hiljemalt selle aasta 31. juuliks. Kupp teatas, et sel aastal see plaan kindlasti ei teostu. „Loodetud 8 miljoni krooni 
asemel toetab riik seda projekti tänavu vaid 2 miljoni krooniga,” lausus ta. „Midagi peab kindlasti katki jääma. Vallal tuleb koos 
ehitajaga leida lahendusi, mida lihtsustada või millest loobuda.” Suure tõenäosusega ei saa Wiedemanni tänava kasutamisega 
maikuu lõpus arvestada ka maakonna laulupeo rongkäigu korraldajad.

Riina Muuga rääkis konverentsil huvitavaid ajaloolisi seiku. Merit Männi
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